
Stubdrupgruppen + Borgergruppen Vejle Syd
v/Gunnar Kyed, Stubdrupvej 79, 7100 Vejle � 75 86 30 67

v/Ilse Larsen, Svinholtvej 8, 7100 Vejle � 75 85 99 49
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Kopi: Transport- og Energiministeren

Vejle, 13. oktober 2005

Vedr.: Ødsted – Ny Højen – E45 motortrafikvej (Borgmestervejen) i Vejle

I forlængelse af vore tidligere skrivelser, hvor vi bl.a. har anført, at ovennævnte vejanlæg vil betyde 
en merbelastning af Vejle fjord broen samt motorvejsnettet syd for Vejle, tillader vi os hermed at 
fremsende links til den lokale TV station, TVSyd, som i denne uge kører et trafiktema.

Vi finder, det er relevant at se de trafikale problemer, som der i dag hersker på Vejle fjord broen og 
motorvejsnettet syd for Vejle, hvorfor vi håber, Udvalget vil afsætte tid til at se og lytte til 
indslagene. 

De relevante indslag findes på følgende links:

1. http://www.tv2regionerne.dk/?id=261515&r=1
”Trafikalt sammenbrud på motorvej tæt på”

2. http://www.tv2regionerne.dk/?id=261636&r=1
”Trafiktema: Lever i støjhelvede”

Anlæg af Borgmestervejen vil forværre begge situationer og vil uden tvivl betyde, at der skal 
bygges en ny vej med et helt andet forløb, samtidig med, at de forværrede støjproblemer vil 
nødvendiggøre store investeringer i støjdæmpning. Borgmestervejen har hverken nogen rationel 
eller trafikal begrundelse, hvilket vi tidligere har gjort rede for.

Transport- og Energiministeren burde i stedet igangsætte en overordnet planlægning for vejnettet i 
hele trekantområdet, som tilgodeser såvel borgere som natur og erhvervsliv. Den regionplanlagte 
Borgmestervej er ikke et udtryk for en overordnet planlægning, men baserer sig i gamle areal-
reservationer – reservationer, som blev fortaget på et tidspunkt, hvor man ikke havde mulighed for 
at forudse den voldsomme stigning i transportbehovet. 

Der er således tale om et vejprojekt, som i dagens Danmark volder yderligere trafikale problemer 
og dermed vil nødvendiggøre nye investeringer i infrastruktur.

Vi håber, Trafikudvalget vil bakke op omkring vort forslag, der tilsigter en fremtidssikret løsning på 
infrastrukturen i vort område, ligesom vi skal anmode om, at Staten afviser Vejle Amts anmodning 
om en statslig finansiering og overtagelse af Borgmestervejen.

Med venlig hilsen

Ilse M. Larsen Gunnar Kyed
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